
 
 
 

 
 
 
 

NÅR MAN ER I ET HULL, MÅ MAN 
SLUTTE Å GRAVE. Interview med 
Norges fredsminister P.Eisenstein, 
nesteleder partiet FOR, medlem av  
Jødiske stemmer for rettferdig fred des.’24 
• Hva er fred?
Fred er toleranse, forståelse og kon-
struktivt samarbeid mellom nasjoner. 
Gil Scott-Heron sa at fred ikke er fra-
vær av krig, men fravær av krigs- 
forberedelser. Det er jeg enig i. 
• Er fred mulig?
Fred er ikke et mål, det er en retning. 
Uansett hvor vi befinner oss, retningen 
mot fred forteller oss hva våre neste 
skritt bør være. Det er mange retninger 
som fører til krig, men relativt få som 
fører i retning av fred. 
• Hva ser du som fredsminister som de
neste stegene?
Når man er i et hull, må man slutte å 
grave. Som nasjon har vi vært på vei i 
en retning som er diametralt motsatt 
av fred. Vi må først stoppe all bevegel-
se fremover. Dette må gjøres på 
kommersiell, industriell og diplomatisk 
basis. Et moratorium, om du vil. Deret-
ter kan de aktivitetene som er basert 
på toleranse og samarbeid, fortsette. 
• Er ikke det totalitarisme?
Dette er bare totalitarisme hvis folk vil 
ha krig. Hvis folk vil ha fred, er det 
demokrati. Demokrati er ikke bare å 
stemme hvert annet eller fjerde år. 
Demokrati er å skape og opprettholde 
sosiale og politiske strukturer som er 
ment å uttrykke målene til landets inn-
byggere. Det har vi ikke i dag. 
• Hvordan kan disse strukturene ska-
pes? Dette kan gjøres med skritt i riktig 
retning. Fred må læres bort fra svært 
ung alder. Det er her mediene spiller sin 
viktigste rolle når det gjelder å forme 
våre perspektiver. Lærebøkene våre bør 
ikke fylles med imperialismens "helter", 
men med frihetskampens helter. Selv 
om vi skulle oppnå fred i dag, vil den 
bare vare hvis vi er i stand til å lære 
neste generasjon betydningen og  
verdien av fred. 
• Hva med nå?
Mange av lovene er allerede på plass, 
som for eksempel "End Use"-avtaler for 
våpensalg og forbud mot atomvåpen på 
vårt territorium. Vi må bare begynne å 
håndheve disse på riktig måte. 
• Og dette er mulig?
Hvis krig er mulig, hvorfor ikke fred? 

”Fredsministerens hjørne”  
Norge var det første landet i verden til å etablere et miljøverndepartement. 
Nå er det på tide med et fredsdepartement – slik de har i Nepal eller Etio-
pia. Dagens mediabilde er så preget av militarisme, at vi mener det treng-
es en motvekt.  
Fredsbevegelsen ved Internasjonal kvinneliga for fred og frihet – WILPF-
Norge har bare startet opp, for å få fram hva vi tenker en fredsminister 
ville sagt – om vi hadde én. Vi er flere som skriver under samme vignett – 
med fokus på fredsminister som institusjon. 

 https://www.instagram.com/joediskestemmer/ 


